## Annotated checklist of the lichens of Pakistan, with reports of new records

## André Aptroot & Syed Hussain IQBAL

Abstract: APTROOT, A. & IQBAL, S. H. 2012. Annotated checklist of the lichens of Pakistan, with reports of new records. – Herzogia 25: 211–229.

A first checklist of lichens from Pakistan is presented. The species list is annotated with synonymy, literature references and specimens. Eighty-six lichen species, mostly collected by the second author, are reported for the first time from the country. The total number of lichen species known from Pakistan is currently 368.

Zusammenfassung: APTROOT, A. & IQBAL, S. H. 2012. Kommentierte Checkliste der Flechten von Pakistan (mit Angaben zu Neufunden). – Herzogia 25: 211–229.

Eine erste Checkliste der Flechten Pakistans wird vorgelegt. Die Artenliste ist mit Angaben zur Synonymie, Literaturquellen und Herbarbelegen versehen. 86 Flechtenarten, die zumeist vom Zweitautor gesammelt wurden, werden erstmals für das Land publiziert. Die Gesamtzahl der aus Pakistan bekannten Flechtenarten beläuft sich gegenwärtig auf 368.

Key words: Indian subcontinent, flora, biogeography.